
  

 

Ishøj Skole   Den 01.03.2022 

    lh/sus 

 

     

 

Der afholdes Skolebestyrelsesmøde TIRSDAG 08.03.2022 kl. 17.30 i  

Personalerummet.  

 

 

Referent:  

 

Dirigent:  

 

Fraværende:  

 

Anja Mikolajek 

 

Jakob Grane 

 

Stine Sørensen 

Dagsorden: 

 

 

 

1060 

Godkendelse af referat fra skolebestyrelsesmødet den 

07.02.2021 

a. Referat er vedlagt som bilag 

 

 

1061 

Orientering fra ledelse i skole og sfo (orientering) 10 min. 

a. Herunder Corona 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Referatet blev godkendt. 

 

 

 

 

 

Anja Mikolajek orienterede 

om følgende: 

• Ishøj Skole får én 0. 

klasse i skoleåret 

22/23. Der står 18 ele-

ver på venteliste. 

• 8.a har været i praktik. 

• 9.a har afviklet pro-

jektopgave, der er gået 

fint. 

• 9. klasses afgangseksa-

men blevet reduceret. 

Der er skrevet ud til 

forældrene om dette. 

• Påskecup bliver arran-

geret. 



  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

1062 

Vedtagelse af budget for kalenderåret 2022 (drøftelse og 

beslutning) 15 min. 

a. Vedlagt er det overordnede budget 

b. Vedlagt er også forslag til fordeling af det elevrelate-

rede budget samt midler til hytteture/lejrskoler 

 

 

1063 

Høring vedr. ny fordelingsmodel for midlerne i inklusions-

pulje 1 (drøftelse og beslutning) 20 min.  

a. Høringsmateriale er vedlagt 

b. Udarbejdelse af høringssvar – forslag til høringssvar er 

vedlagt 

 

 

1064 

Forlængelse af frihedsrettighederne eller frisættelse af 

kommunerne (drøftelse og beslutning) 20 min.  

a. I skoleåret 21/22 har det været muligt at benytte sig af 

nogle frihedsrettigheder. Det ser ud til at disse bliver 

• Daniel Petrera og Lene 

Thommasen er nye 

personalerepræsentan-

ter i den kommende 

skolebestyrelse. 

• Alt er som før Co-

ronaen. Blot afleveres 

eleverne uden for. 

Medarbejderne må sta-

dig gøre brug af visir i 

undervisningen. Hånd-

hygiejne og afspritning 

er stadig noget, der er 

fokus på. Der er ingen 

testning mere, men øn-

sker eleverne en hjem-

metest, kan de få en 

udleveret på kontoret. 

 

Katja Carstensen orienterede 

om følgende: 

• Overgang for aprilbørn 

• 3. klasse flytter over i 

Fritidshuset. 

 

 

Budgettet blev vedtaget. Dog 

var der enighed om at tilføre 

flere penge til madkundskab 

pga. de stigende priser. Le-

delsen fik mandat til at finde 

pengene i budgettet. 

 

 

Høringsmateriale blev udar-

bejdet. 

 

 

 

 

 

 

Anja Mikolajek læste bilaget 

op, hvorefter der var en drøf-

telse.  



  

forlænget så det også gælder skoleåret 22/23. Frisæt-

telse af kommunerne ser ud til først at komme i skole-

året 23/24. På næverende tidspunkt er det lidt usikkert 

hvad der sker, men skolens ledelse ønsker at være på 

forkant hvis der f.eks. sker en forlængelse af frihedsret-

tighederne 

b. En væsentlig del af frihedsrettighederne er konvertering 

af Understøttende Undervisning (UUV) til to-voksenti-

mer 

c. I vedlagte bilag er beskrevet de væsentligste mulighe-

der og konsekvenser ved at konvertere UUV til to-vok-

sentimer 

d. Skoleledelsen ønsker en tilkendegivelse fra skolebesty-

relsen om ledelsen kan arbejde videre med konvertering 

af UUV til to-voksentimer, hvis frihedsrettighederne 

forlængelse eller frisættelse af kommunerne giver mu-

lighed for dette. Hvis forlængelse af  frihedsrettighe-

derne og/eller frisættelsen ikke kommer, ønskes en til-

kendegivelse til at søge om konvertering af UUV jf. 

folkeskolelovens § 16 (det vi har haft de sidste tre år). 

 

 

1065 

Tilbagemelding på ”Princip for samvær og hensyn” (drøf-

telse og beslutning) 15. min 

a. Ledelsen kommer med en mundtlig tilbagemelding 

b. Princippet tilrettes/revideres 

c. Nuværende princip er vedlagt 

d. Om og evt. hvordan det reviderede princip skal ud til 

personale, forældre og elever 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skolebestyrelsen er enige 

med ledelsen i, at arbejde vi-

dere med konvertering af 

UUV-timer til to-voksenti-

mer, hvis frihedsrettigheder 

forlænges. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ledelsen kom med en 

mundtlig tilbagemelding.  

Det viser sig desværre at der 

er store ufordringer med 

sprogbruget i 0.-4. klasse. 

I 5. – 9. klasse har de svært 

ved at passe på cromebooks 

og inventar. 

Skolebestyrelsen havde en 

alvorlig drøftelse af dette. 

Det blev besluttet at ledelsen 

skal udarbejde en handleplan 

og ved næste SB-møde for-

tælle om hvor man er i pro-

cessen. Rikke Sørensen til-

kendegav, at dette arbejde 

ville skolebestyrelsen gerne 

indgå i. 

Dette skal på som fast pkt. 

fremadrettet, men skal have 

en ny titel. Dette besluttes på 

næste møde. 

 



  

 

 

1066 

Princip for ”rusmidler” 

a. I øjeblikket er rusmidler indeholdt i princippet for er-

næring. Det er tidligere blevet drøftet i skolebestyrelsen 

om den del der omhandler rusmidler (rygning, alkohol 

m.m.) tages ud af ernæringsprincippet og kommer i et 

selvstændigt princip 

b. Et princip der kommer til at omhandle rygning, alkohol 

m.m. i skoleledelsen f.eks. ved klassefester, skolebal på 

skolen og en guideline i forbindelse med klassefester i 

privat regi.  

c. Forslag: Principarbejdsgruppen udarbejder et forslag til 

princip for rusmidler og samtidig ændrer ernæringsprin-

cippet, så det kun kommer til at omhandle dette (ernæ-

ring). Princip for ”Rusmidler vil blive præsenteret for 

skolebestyrelsen på et SB-møde i april eller maj.  

 

 

1067 

Tilsyn med ”Princip for skole/hjem-samarbejdet” (drøf-

telse) 15 min.  

a. Er der noget som skolebestyrelsen ønsker særligt tilba-

gemelding på 

b. Nuværende princip er vedlagt 

 

 

1068 

Udbygning af Ishøj Skole 

a. Hvor er vi i processen? 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Det blev besluttet at udar-

bejde et princip for rusmid-

ler, og dermed tage det ud af 

princippet for ernæring.  

Der blev nedsat en arbejds-

gruppe bestående af Lars 

Halmø, Rikke Sørensen, Ca-

milla Ankerkilde og Claus 

Rasmussen.  

 

Skolebestyrelsen ønsker at 

genbesøge princippet om 

halvt år, da der er ny lovgiv-

ning på vej inden for områ-

det. 

 

 

 

Dette punkt blev udskudt til 

et andet møde pga. tilbage-

meldingen under pkt.1065. 

 

 

 

 

 

Katja Carstensen fortalte, at 

man pga. pristigninger er i 

gang med igen at regne på 

udbygningen. 

Man har også fundet ud af, at 

jordvarmeanlægget ikke har 

kapacitet til at trække den 

nye tilbygning også. 

Ole Wedel-Brandt nævnte, at 

det er muligt, at man vælger 

at sætte byggeriet på pause, 

da man ikke må overskride 

anlægsrammen. 

 

 

 

 



  

1069 

Skolebestyrelsesvalg 2022-2026 (orientering) 10 min. 

a. Som orienteret ved sidste SB-møde er der nedsat en 

valgbestyrelse. Valgbestyrelsen består af Rikke Søren-

sen, Ole Wedel-Brandt og Lars Halmø 

b. Skolebestyrelsesvalget sættes officielt i gang medio 

marts af kommunen. Når valget er sat i gang, indkalder 

Lars Halmø valgbestyrelsen til møde for at aftale den 

videre proces 

c. Børne- og Undervisningsudvalget har vedtager ændring 

i styrelsesvedtægten der gør det muligt med et fleksibelt 

antal forældrerepræsentanter i skolebestyrelsen – 5 til 7 

medlemmer 

 

 

1070 

Gårdfest den 17/6-22 (orientering) 5 min. 

a. Nyt? 
 

 

1071 

Meddelelser fra (orientering) 10 min.  

a. Elevrådet 

b. Skolebestyrelsen 

c. Byrådet/børne- og Undervisningsudvalget 

d. Medarbejderne 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Peter Bjerge fortalte, at de 

ville gå i gang med at prikke 

folk, når det var meldt offici-

elt ud, at der var valg til sko-

lebestyrelsen. 

Han påpegede, at det var vig-

tigt at folk kendt mødedagen 

for skolebestyrelsesmøderne. 

Derfor blev det enstemmigt 

besluttet at møderne ligger 

den anden tirsdag i måneden. 

 

 

 

 

Katja Carstensen fortalt at de 

var godt i gang. 

 

 

 

a. 

• Spørgeskemaundersø-

gelsen er afviklet, det 

gik godt. 

• Der er skolebal i næste 

uge. 

• Påskecup bliver til no-

get. 

• Der er møde i IFE i 

morgen. 

b. 

• Ny skolefotograf blev 

drøftet. Man besluttede 

at holde fast i ”Foto 

Jan”, som man har 

brugt de sener år. 

c. 

• Intet. 

d. 

• Der er også valgt føl-

gende suppleanter til 

skolebestyrelsen: 



  

 

 

 

 

1072 

Evaluering af skolebestyrelsesmødet 5 min. 

 

 

1073 

Lukket møde 

a. Der er ingen særskilt dagsorden til lukket møde 

 

 

Mette Bruun Helmig 

og Nikolai Kasper Fol-

lin Rasmussen. 

 

 

Godt styret møde. 

 

  

 

 

Intet. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Kommende skolebestyrelsesmøder – skoleåret 2021/2022 

4/4, 10/5. Mødet 9/6 er aflyst, da der er dialogmøde med 

Børne- og Undervisningsudvalget, forvaltning m.m. 
 


